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Sammanträdesdatum 2021-10-25 

 

Sammanträdestid Kl. 13.00- 16:30 

 

Sammanträdesplats Sollefteåsalen, Kommunhuset 

 

Beslutande Enligt närvaro-/tjänstgöringslista 

 

Övriga deltagande Niklas Nordén, Tf. Kommundirektör §§ 78-104 

 Anna Forsberg, Sekreterare §§ 78-104 

 Mattias Axelsson, Tf. Ekonomichef § 94 

 Bertil Falkerby, revisionens ordförande, § 78 

  

 

Plats och tid för 

justering Kommunhuset, Måndag 1 nov  kl 10.00. 

 

 

Underskrifter Sekreterare .....................................................................   

  Anna Forsberg §§ 78-104 

  

 Ordförande …………………………………………… 

  Gunilla Fluur (-) §§ 78-100,104 

  

 Ordförande …………………………………………… 

  Paul Höglund (C) §§ 101-103 

 

 Justerare ....................................................................  

   Ulf Breitholtz (V) §§ 78-104 

 

 Justerare ....................................................................  

  Raymond Clancy (SD) §§ 78-104 

 

 

BEVIS OM JUSTERING 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se  

Myndighet Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2021-10-25 

Datum när anslaget  sätts upp 2021-11- tas ner 2021-11 

 Förvaringsplats för 
protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift .................................................................... 
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Förteckning över närvaro, tjänstgöring, reservationer m.m. 
PARTI När Tjg

. 

  Jäv  §  Reservation § ANTECKNING 

Namn Var
o 

ers
. 

Justerare 

                       Tjänstgör 

  
Andersson Johan, led X                       

Wennberg Maria, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Höglund Paul, led X  
     

        
   

  
 

 
Ordf §§ 101-103 

Ölund Joel, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Ångman Anton, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Jonsson Andreas, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Jonsson Ingemar, led X  
     

        
   

  
 

 
 

Höglund Daniel, led -  
     

        
   

  
 

 
 

Tirri Monica, led X                       

Eriksson Kristina, ers -  
     

        
   

  
 

 
 

Vestin Mats Ola, ers X X 
     

        
    

 
 

 
 

Bozan Adam, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Wennberg Hugo S, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Stattin Tomas, ers 

 

 

X  

     

        

    

 

 

 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-06-28 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

3 (66) 

PARTI När Tjg

. 

  Jäv  § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var
o 

ers
. 

Justerare 

                       Tjänstgör 

VÄSTRAINITIATIVET 

Åslund Jörgen, led X       
        

    
 

 
 

 

- 
       

        
    

 
 

 
 

Häggkvist Birgitta, led 
X       

        
    

 
 

 
 

- 
       

        
    

 
 

 
 

Bergman Ulrika, led 
X       

        
    

 
 

 
 

-        
        

    
 

 
 

 

-        
        

    
 

 
 

 

Johansson Roger, led 
X       

        
    

 
 

 
 

Sjöström Elisabeth, 

led 
-       

        
    

 
 

 
 

Eriksson Maria, ers X X      
        

    
 

 
 

 

Bergman Anders, ers 
X       

        
    

 
 

 
 

Grundström Peter. Ers 
X       

        
    

 
 

 
 

Karlsson Lotta, ers 

 

 

 

-       
        

    
 

 
 

Anm förhinder 

Westerlund Linus, ers X                       
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

                       Tjänstgör 

VÄNSTERPARTIET 
Breitholtz Ulf, led X                      Justerare 

Sjöström Kjell-Åke, led 
X       

        
      

 
 

Hansson Marie, led 
X       

        
      

 
 

Sahlén Lars, led 
X       

        
      

 
 

Spjut Markus, led 
-       

        
    

 
 

 
 

Fängström Inger, led 
X       

        
    

 
 

 
 

Andersson Jörgen,ers X X      
        

    
 

 
 

 

Nygren Sebastian,ers X       
        

    
 

 
 

 

Persson Britt-Marie, X       
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

                       Tjänstgör 

SOCIALDEMOKRATERNA         

Sjödén Åsa, led X       
        

    
 

   

Åberg John, led X       
        

    
 

   

Edholm Lillemor, led X       
        

    
 

   

Sjölund Mikael, led X       
        

    
 

   

Nilsson Åsa, led -       
        

    
 

  Anm förhinder 

Lidén Gunder, led X       
        

    
 

   

Lindahl Susanne, led X       
        

    
 

   

Noppa Curt, led X       
        

    
 

   

Eriksson Nils 

Michael, led X       

        

    

 

   

Molin Nils Gunnar, 

led X       

        

    

 

   

Nordin Morgan, led X       
        

    
 

   

Fors Eva, led X       
        

    
 

   

Johansson S-G, led X       
        

    
 

   

Svensson Tommy,led X       
        

    
 

   

Forsberg Birgitta, led X       
        

    
 

   

Önblad Lennart, led -       
        

    
 

   

Ragnarsson Peder,ers -       
        

    
 

   

Näslund Stina, ers -       
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

                71        

Forts Socialdemokraterna 

Larsson My, ers -       
        

    
 

   

Modén Kenneth, ers -       
        

        

Eriksson Yvonne, ers X X      
        

        

Lundberg Jan, ers X X                      

Girhagen Per-Olof, 

ers -       

        

        

Laamanen, Ilkka, ers X                       
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

                       Tjänstgör 

SVERIGEDEMOKRATERNA  

Månsson Zarah, led 
-       

        
    

 
 

 
 

Clancy Raymond, ers 
X X      

        
    

 
 

 
Justerare 

Nilsson Tommy, ers 
X       

        
    

 
 

 
 

MODERATA SAMLINGSPARTIET 

Asplund Lena, led 
-       

        
      

 
Anm förhinder 

Franzén Kerstin, led 
X       

        
      

 
 

Gradin Sven Olov,ers X X                      

Fäldt Daniel, ers 
-       

        
    

 
 

 
 

PARTILÖSA 

Ragnarsson Sven Erik, 

led X       

        

    

 

 

 

 
Westerlund Roger, led 

X       
        

    
 

 
 

 
Ahlenhed Mattias, led X                       

Fluur Gunilla, led X                      Ordförande 

Källgren Linus, led  

 
X                       

Carlbom Duvemo 

Matz, led 
X                       
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Val av justerare 

Ulf Breitholtz (V) och Raymond Clancy (SD) väljs till justerare.  
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§ 78   

 

Fastställande av dagordningen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att interpellation och fråga får ställas. Dessa hanteras sist på mötet  

 

att de två motionerna hanteras på dagens kommunfullmäktigemöte. 

 

att ärendet enligt Linus Källgren (-) inte ska behandlas på dagens möte. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har fått kallelse med dagordning utskickad.  

 

Två interpellationer har lämnats in till Kommunfullmäktige; 

 

Interpellation till Kommunfullmäktiges ordförande – Frågor om ordföranderollen och 

synen på överenskommelser och avtal. 

 

Interpellation till Kommunfullmäktiges ordförande – Ska fullmäktiges ordförande värna 

om demokratin? 

 

En fråga har lämnats in till kommunfullmäktige; 

 

Avsaknaden av allmänpolitisk debatt under mandatperioden.  

 

 

Ordförande Gunilla Fluur (-) redogör får att det inkommit två motioner, två 

interpellationer och en fråga inför dagens kommunfullmäktige. 

 

Förslag till beslut på mötet 

1. Mattias Ahlenhed (-) föreslår att de två interpellationerna till 

Kommunfullmäktiges ordförande Gunilla Fluur (-) ska nekas att ställas. 

Ordförande Gunilla Fluur (-) frågar om Kommunfullmäktige beslutar att 

interpellationerna får ställas eller inte. 

Finner att de inte ska få ställas. 

Omröstning 

Omröstning begärs och genomförs genom handuppräckning.  

Ordförande finner, efter kontroll att Kommunfullmäktige beslutar att 

interpellationerna får ställas. 
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2. Ordförande frågar om Kommunfullmäktige beslutar att frågan till 

Kommunfullmäktiges ordförande får ställas eller inte. 

Finner att den får ställas. 

 

3. Linus Källgren (-) med biträde av Mattias Ahlenhed (-) föreslår att 

Kommunfullmäktige under valärenden ska besluta om ”extra val till 

Kommunstyrelsen då majoritetsförhållandet i Kommunstyrelsen inte speglar 

gällande majoritetsförhållanden i Kommunfullmäktige.” 

Johan Andersson (C), Birgitta Häggkvist (VI), m.fl. yrkar att ärendet är nytt och 

därmed inte ska få läggas till på dagordningen.  

 

Ajournering begärs och genomförs. 

 

Kerstin Franzén (M) föreslår att ordförande ska ställa frågan till 

Kommunfullmäktige huruvida ärendet ska få läggas till på dagordningen. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (-) ställer frågan om Kommunfullmäktige godkänner att 

ärendet enligt Linus Källgren (-) ska får läggas till på dagordningen.  

Finner att Kommunfullmäktige är oeniga och därmed läggs inte ärendet till på 

dagens möte. 
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§ 79 Dnr KS 5/2021 

 

Informationer 
 

Ordföranden tackar för informationerna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande informationer delges kommunfullmäktige. 

 

Information 

 

Kommunalrådet, Johan Andersson (C) 

Informerar om: 

• Företagsklimatet blir bättre och bättre i Sollefteå kommun, Kommunen är nu på  

plats 116 av Sveriges 290 kommuner vilket är en ökning med 37 platser sedan 

förra året och 163 platser sedan 2018. 

 

• Framtidens Äldreomsorg; Utredning syftar till att undersköterskor ska få arbeta 

mer med det som de är utbildade för, nämligen vård och omsorg, medans andra 

kan fokusera mer på serviceinsatser så som tvätt och städ. Allt för att vi ska 

använda kompetensen på bästa sätt och bli en mer attraktiv arbetsgivare. 

 

• Näsåkers första bankomat med både insättning och uttag har öppnat i oktober 

 

• Ett sydkoreanskt hotellbolag Sonos är intresserade av att etablera sig i Höga 

Kusten. Sollefteå kommun ser detta som en stor möjlighet att utveckla 

besöksnäringen ytterligare. 

• Arbetet för Hamre, Långsele och elintensiv industri fortsätter. Ett flertal 

intressenter som visar intresse att etablera sig i Hamre och Långsele. 

 

• Kamratföreningen Västernorrlands Regemente firade 85 års jubileum 1-2 oktober. 

Den goda dialogen med Försvarsmakten och Fortifikationsverket fortsätter.  

• Kommunstyrelsen beslutade nu i höst att tillsätta en halv miljon för attraktivare 

centrum i Näsåker, Junsele, Ramsele, Långsele och Sollefteå. Bra och givande 

medborgardialoger har genomförts.  

• Ådalsbanan – Förstudien som WSP gjort gällande persontrafik på 

järnvägssträckan Umeå – Östersund är nu klar.  
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Tf. Kommundirektör, Niklas Nordén 

Informerar om: 

• Covidläget - Fortsatt lugnt läge och mycket begränsad smittspridning. Nya 

rekommendationer från 1a november. Nästan alla på särskilt boende ska ha 

erbjudits dos nummer 3 enligt regionen. Från denna vecka kommer dos 3 att 

erbjudas till de som har hemtjänst och hemsjukvård. Från vecka 47 kommer 

skolelever som är mellan 12 och 15 år att erbjudas vaccination 

• Vaccination – Åtgärder för att få fler vaccinerade genomförs i Näsåker 26 okt och 

Sollefteå 28 okt. 

• Vitavillan – Öppenvården har flyttat till nya lokaler på Kungsgatan. 

• Omtankens hus - inviger nya lokaler onsdag 27 oktober. 

• Försvarsetableringen- Invigning 16 januari 2022, Försvarsmakten flyttar in i 

kasern 1 och kasern 3 Hågesta. 

• Besök Sydkorea - Delegation från Sollefteå besökte under oktober månad 

Sydkorea. Detta för att besöka Sono Group som har planer på att etablera ett antal 

hotell i Höga Kusten regionen. Deltog gjorde   

Ulf Henriksson från Junsele, Hallstaområdet (Bengt Åkerlind och Jan Röhlander) 

Företaget planerar ett besök till regionen och Sollefteå inom kort.  

 

Revisionens ordförande, Bertil Falkerby 

Informerar om: 

• Kommenterar delårsrapporten. Kommunstyrelseförvaltningen gör ett bra jobb. 

• Kommenterar även den revisionsrapport som tagits fram gällande distansarbete i 

skolan under pandemin. 
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§ 80 Dnr KS 279/2021  

 

Medborgarförslag – Handikapptoalett på Hågestaön  

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning 

Cristina Waaranperä, Sollefteå har lämnat in ett medborgarförslag gällande 

”Handikapptoalett på Hågestaön”  

 

”En portabel handikapp toalett ska finns tillgänglig på Hågestaön och den ska tömmas 

och skötas av Sollefteå kommun eller annan underleverantör. 

 

Motivering: 

Hågestaön är ett rekreationsområde för hela stadskärnan där barnfamiljer grillar, 

medborgare promenerar eller motionerar, fiskare fiskar och en central mötesplats för 

många föreningar som har sina aktiviteter på ön: Svenska kyrkan, 

pensionärsorganisationer, handikappföreningar, skolor, Lions, STF, Friluftsfrämjandet 

men även andra föreningar. Även Sollefteå kommun har många verksamheter som 

förlägger sina aktiviteter på ön. Jag uppskattar att mellan 100 till 150 personer vistas 

dagligen på Hågestaön. 

Under aktivitetsdagar är besökarantalet ännu större och antalet besökare ökar hela tiden 

då både STF och Friluftsfrämjandet arbetar för att utveckla Hågestaön med till exempel 

utegym/handikapgym, hinderbanor för barn och vandringsstråk för barnfamiljer. 

En annan motivering är att avsaknaden av bajamaja/toalett på Hågestaön idag medför 

sanitära olägenheter. 

Önskemålet är att den ska vara handikappvänlig. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Medborgarförslag Cristina Waaranperä, KS 279/2021-1 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommundirektören 

Förslagsställaren  
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§ 81 Dnr KS 315/2021  

 

Medborgarförslag – Förläng sträckan med belysning på 
Djupöspåret 

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Information 

Eva Berglund, Sollefteå, deltar på mötet och presenterar sitt förslag för 

Kommunfullmäktige. 

 

Ärendebeskrivning 

Eva Berglund, Sollefteå har lämnat in ett medborgarförslag gällande ” Förläng sträckan 

med belysning på Djupöspåret”  

 

”Belysning sista delen av Djupöspåret, från Tingshuset fram till Hamnmagasinen, 

Kulturbygden. 600 m. Vore toppen under mörka årstiden, trygghet.  

Fin promenadväg.  

Gärna också förbättra gångvägen på marken.” 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Medborgarförslag Eva Berglund, KS 315/2021-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommundirektören 

Förslagsställaren 
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§ 82  Dnr 323/2021 

 

Motion – Sollefteå kommuns vetorätt 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Ärendebeskrivning 

Matz Carlbom Duvemo (-) har lämnat in en motion gällande Sollefteå kommuns vetorätt. 

 

”Till kommunen har för kännedom har avslag från MMD inkommit, ang överklagan om 

Förändringar gällande Salsjö (och indirekt Ranasjö). Detta rör en sk Layout över 

vindkraftverkens förändring av utformningar. Förändringar bestående av dubbelt så 

starka turbiner, förlängningar av rotorblad upp till 85 meters vingar, som leder till en 

svepyta liknande 3 fotbollsplaner. 

 

Under den tid pandemin har rått, har projektören gått bakom ryggen på Sollefteå 

kommun, och vänt sig direkt till Länsstyrelsen med sina förändringsförslag. Dessa förslag 

är i verkligheten en prototyp, som kommer att testas på vår kommuns befolkning. 

 

Jag kräver därför; 

- Att Sollefteå Kommun tydliggör sitt moratorium rörande vindkraften, då samtliga 

politiska partier enats om ett sådant sedan våren 2021.” 

Beslutsunderlag 

Motion, Mats Carlbom Duvemo (-), KS 323/2021-2  
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§ 83 Dnr KS 332/2021 

 

Motion – Digitala husdjur inom Äldreomsorgen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning. 

 

Ärendebeskrivning 

Lillemor Edholm (S) har lämnat in en motion gällande Digitala husdjur inom 

Äldreomsorgen. 

 

”Vi tycker att våra äldre ska få ta del av modern välfärdsteknik. 

Teknik som kan skapa trygghet i deras vardag. 

Digitala katter och hundar skulle kunna bli kommunens nya medarbetare. 

 

”Husdjuren” ger en lugnande effekt. Man kan ha dom i sängen, bära dom med sig och de 

sprider en glädje bland våra äldre. 

När vi nu i delårsrapporten kan läsa att kommunen går mot ett rejält överskott 

 

Föreslår vi att 

- Kommunen köper in digitala husdjur till våra äldreboenden.    ” 

Beslutsunderlag 

Motion, Lillemor Edholm (S), KS 332/2021- 1 
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§ 84 Dnr KS 424/2018 

 

Revidering av reglemente för Kommunstyrelsen – Initiativrätt 
m.m.   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att ärendet återremitteras med stöd av en minoritet av ledamöterna. 

 

Ärendebeskrivning 

Efter diskussion på Allmänna utskottet 2021-06-15 gällande hantering av 

initiativärenden,    Kommunallagen 4 kap 20-22 §§, uppdrogs förvaltningen att återkomma 

med förslag på ändringar i reglemente för Kommunstyrelsen. Ändringarna ska förtydliga 

hanteringen av initiativärenden i styrelser och nämnder. 

Förvaltningen har även identifierat två ytterligare redaktionella behov av revideringar 

i  reglementet. Dels utifrån organisationsjusteringen vilket föranlett ny benämning på 

enheterna samt utifrån ändrade benämning på Kommunchefen. 

Förslag till förändringar: 

 

1. Kommunallagen 4 kap 20-22 §§ beskriver ledamöternas rätt att väcka ärenden i 

nämnden. För att förtydliga detta och underlätta hanteringen föreslår förvaltningen    att 

reglementet kompletteras med en ny paragraf 14 – Initiativrätt. 

 

”Tjänstgörande ledamot eller ersättare har rätt att väcka ett ärende i 

kommunstyrelsen (4 kap 20 § KL). Partierna i Sollefteå kommun förordar följande 

tillvägagångssätt när ett ärende ska väckas i Kommunstyrelsen: 

 

Ärendet ska väckas skriftligen och avse en frågeställning som ligger inom 

nämndens ansvarsområde och i vilket nämnden ska fatta beslut. 

 

Ärendet skickas till kommunens officiella e-postadress, till kommunstyrelsens 

ordförande samt till kommunsekreteraren, senast kl 08.00, 8 arbetsdagar före det 

möte där ärendet ska väckas.” 

”På närmast följande sammanträde noterar Kommunstyrelsen att ärendet 

inkommit samt beslutar om/hur ärendet ska beredas.” 
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Med tidsramen 8 arbetsdagar före mötet kommer initiativärendet att kunna tas med i 

kallelsen till Kommunstyrelsen samt diskuteras i samband med presidiets beredning 

för mötet. 

 

2. Reglemente § 3 Kommunstyrelsens verksamhetsområden. 

I och med den beslutade förändringen av förvaltningens organisation bör 

nya benämningar på enheterna skrivas in i § 3. Medborgarservice, välfärd 

och gemensamservice ändras till …………. 

 

§ 3 Kommunstyrelsens verksamhetsansvar 

I kommunstyrelsens verksamhetsansvar ingår Stab & Service, Samhällsutveckling, 

Utbildning, Vård- och Social omsorg och Teknik. Inom dessa verksamheter fullgör 

kommunstyrelsen kommunens uppgifter enligt de lagar och förordningar som 

gäller för respektive ansvarsområde. 

 
3. Benämningen Kommunchef har ändrats till Kommundirektör av Kommunstyrelsen 

2020-06-02. Reglementet uppdateras utifrån det. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 424/2018-8 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att 

anta förslag till reviderat reglemente för Kommunstyrelsen. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att anta  förslag till reviderat reglemente för Kommunstyrelsen. 

 

Förslag till beslut på mötet 

1. Ulf Breitholtz (V) föreslår följande tillägg "Ett initiativärende får inte (heller) föreslå 

beslut som får direkt budgetpåverkande effekt." Samt att det ska framgå att det är enkla 

frågeställningar som kan väckas via initiativärenden.  

” Ärendet ska väckas skriftligen och avse en enkel frågeställning som ligger inom 

nämndens ansvarsområde och i vilket nämnden ska fatta beslut. 

 
2. John Åberg (S) med biträde av Mattias Ahlenhed (-) föreslår avslag på Ulf Breitholtz 

(V) förslag. 
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3. Johan Andersson (C) föreslår att ärendet ska återemitteras för ytterligare dialog i 

Kommunstyrelsen. 

 

4. John Åberg (S) föreslår att det ska avgöras idag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (-) frågar om kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 

avgöras idag eller återremitteras för ytterligare dialog. 

Finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Omröstning 

Omröstning begärs. 

 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på avgöras idag och en Nej-röst på återremiss. 

 

Omröstningsresultat 

Med 22 ja-röster och 22 nej-röster och en som avstår återremitteras ärendet av en 

minoritet av ledamöterna. Se omröstningsbilaga. 
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Omröstningsbilaga § 84 

 

 

Ledamot  Ja/Nej 
Johan Andersson (C) N 

Maria Wennberg (C) N 

Paul Höglund (C) N 

Joel Ölund (C) N 

Anton Ångman (C) N 

Andreas Jonsson (C) N 

Ingemar Jonsson (C) N 

Monica Tirri (C) N 

Mats-Ola Westin (C) N 

Jörgen Åslund (VI) N 

Birgitta Häggkvist (VI)  N 

Ulrika Bergman (VI) N 

Roger Johansson (VI) N 

Maria Eriksson (VI) N 

Ulf Breitholtz (V) N 

Kjell-Åke Sjöström (V) N 

Marie Hansson (V) N 

Lars Sahlén (V) N 

Inger Fängström (V) N 

Jörgen Andersson (V) N 

Åsa Sjödén (S) J 

John Åberg (S) J 
Lillemor Edholm (S) J 

 

Ledamot  Ja/Nej 
Mikael Sjölund (S) J 

Gunder Lidén (S) J 

Susanne Lindahl (S) J 

Curt Noppa (S) J 

Nils Michael Eriksson (S) J 

Nils-Gunnar Molin (S) J 

Morgan Nordin (S) J 

Eva Fors (S) J 

Sven-Göran Johansson (S) J 

Tommy Svensson (S) J 

Birgitta Forsberg (S) J 

Yvonne Eriksson (S) J 

Jan Lundberg (S) J 

Kerstin Franzén (M) N  

Sven-Olov Gradin (M) N 

Raymond Clancy (SD) A 

Sven-Erik Ragnarsson (-) J 

Roger Westerlund (-) J  

Mattias Ahlenhed (-) J 

Gunilla Fluur (-) J 

Linus Källgren (-) J 

Matz Carlbom Duvemo (-) J 

Summa 

 

 

 

22 Ja 

22 Nej 

1 Avstår 
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§ 85 Dnr KS 102/2021 

 

Redovisning av partistöd 2020 och utbetalning 2022 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att 

 

1. Partistöd 2022 (baserat på redovisning för 2020) utbetalas till partierna enligt 

nedan; 

Socialdemokraterna 430300 

Västra initiativet   248300 

Moderaterna   66300 

Centerpartiet   248300 

Vänsterpartiet   170300 

Sverigedemokraterna  92300 

 

Sammanfattning 

Samtliga partier med förtroendevalda i Sollefteå kommun har redovisat sitt partistöd i 

enlighet med de regler som kommunfullmäktige beslutade om 2014-12-15.  

Fördelningen av partistöd baseras på representationen i Kommunfullmäktige 2021. 

 

Ärendet 

Enligt kommunallagen 2 kap. 11 § ska partier som är berättigade till kommunalt partistöd 

komma in med en redovisning av hur partistödet använts under föregående kalenderår 

innan den 1 juli. Redovisningen ska granskas av mottagarens revisor och till 

redovisningen ska revisorns rapport över granskningen bifogas. 

Hösten 2014 beslutade kommunfullmäktige om nya regler för partistöd i Sollefteå 

kommun, § 205, 2014-12-15 som beskriver detta. I reglerna framgår även att ”Har 

redovisning och granskningsrapport inte lämnats in till kommunstyrelsen innan 

föreskriven tid utbetalas inget stöd för nästkommande år”.  

Beslutet började att gälla 2015 och redovisning av partistödet ska rapporteras in till 

kommunen senast 1 juli, året efter redovisningsperiodens utgång. 

Partistödet betalas ut två gånger per år. Första utbetalningen enligt nya reglerna skedde år 

2015.  

KF §205, 2014-12-15 punkt 3 ”Första utbetalningen sker januari 2015”. 

Fördelningen av partistöd beaktar endast mandat för vilken en ledamot är fastställd enligt 

14 kap vallagen. 
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Parti Antal Partistöd Grundstöd Totalt 

 mandat 
 

Kronor  
per mandat/år 

Kronor 
per år 

Kronor 
per parti/år 

Kronor  
per år 

Kronor 
per halvår 

S 16 26 000 416000 14 300 430300 215150 

VI 9 26 000 234000 14 300 248300 125150 

M 2 26 000 52000 14 300 66300 33150 

C 9 26 000 234000 14 300 248300 125150 

V 6 26 000 156000 14 300 170300 85150 

SD 3 26 000 78000 14 300 92300 46150 

 45 1170000 1170000 85800 1255800 627900 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Regler för kommunalt partistöd 2019-2022 

Redovisning fr Centerpartiet, KS 102/2021-3 

Redovisning fr Socialdemokraterna, KS 102/2021-5  

Redovisning fr Sverigedemokraterna, KS 102/2021-1 

Redovisning fr Moderaterna, KS 102/2021-4 

Redovisning fr Västrainitiativet, KS 102/2021-2 

Redovisning fr Vänsterpartiet, KS 102/2021-6 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, KS 102/2021-7 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Partistöd 2022 (baserat på redovisning för 2020) utbetalas till partierna enligt 

nedan; 

Socialdemokraterna 430300 

Västra initiativet   248300 

Moderaterna   66300 

Centerpartiet   248300 

Vänsterpartiet   170300 

Sverigedemokraterna  92300 

 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå 
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Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Partistöd 2022 (baserat på redovisning för 2020) utbetalas till partierna enligt 

nedan; 

Socialdemokraterna 430300 

Västra initiativet   248300 

Moderaterna   66300 

Centerpartiet   248300 

Vänsterpartiet   170300 

Sverigedemokraterna  92300 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 
Ekonomi  
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§ 86 Dnr KS 361/2020 

 

Svar på motion – Rekrytera nytt och behåll medarbetare 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att motionen anses besvarad. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Socialdemokraterna har i en motion som är undertecknat av Åsa Sjödén, föreslagit att 

tjänstemannaorganisationen får utreda frågan om arbetstidsförkortning och 

kompetenstrappa inom socialtjänsten som ett medel att kunna nyrekrytera och behålla 

medarbetare.  

Av uppdragsbeskrivningen framgår att man bl. a tittat på ett projekt i Vilhelmina kommun 

som startade 2017 och har döpts till ”Bemanning i Balans” med 32-timmars arbetsvecka. 

Parallellt med detta har man även infört en kompetenstrappa för tjänsterna inom IFO med 

en tydlig utvecklingsmöjlighet kopplad mot lönestegring. 

 

Uppdraget har formulerats i följande att-satser: 

• Att kommunchefen får i uppdrag att utreda hur en liknande arbetstidsförkortning 

skulle kunna utformas hos oss 

• Att titta på hur en kompetenstrappa för tjänster inom IFO skulle kunna vara 

utformad 

Förvaltningens bedömning 

Politikens uppdrag till tjänstemannaorganisationen har varit att undersöka hur 

arbetstidsförkortning skulle kunna utformas i Sollefteå samt att titta på hur en 

kompetenstrappa för tjänster inom IFO skulle kunna vara utformad.  

 

Det går att organisera arbetstidsförkortning och kompetenstrappa på flera olika sätt. Vi 

har redogjort för (se förvaltningsyttrandet) hur några kommuner valt att arbeta med 

arbetstidsförkortning som ett medel att åstadkomma attraktionskraft för att kunna 

rekrytera och behålla personal. Genomgående slutsatser i kommunernas utvärderingar är 

vikten av att arbetstidsmodellerna inte enbart ses som en förkortning av arbetstiden utan 

genomförs som en del i att förändra och utveckla arbetssituationen för medarbetare. 

 

Vår bedömning är att frågan om att rekrytera och behålla personal inom hela Individ och 

familjeomsorgens verksamhet är komplex och behöver innehålla omfattande åtgärder. Vi 

har som så många andra kommuner svårt att rekrytera socionomer till våra utlysta tjänster 

och vi tror att det är många parametrar som styr vilken kommun de sökande väljer. För att 
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kunna konkurrera med andra kommuner i landet behöver vi arbeta med att skapa ett gott 

rykte som arbetsgivare där vi bland annat är kända för bra ledarskap, konkurrenskraftig 

lön/löneutveckling och rimlig arbetsbelastning. Detta för att verkningsfulla, önskvärda 

och långsiktiga resultat ska kunna uppnås i vår strävan att rekrytera och behålla personal.  

 

Att endast införa 32 timmars arbetstidsförkortning i kombination med kompetenstrappa 

enligt Vilhelminas modell bedömer vi inte är en fullgod lösning. Detta eftersom 

arbetstidsförkortningen har inneburit att man förväntats utföra samma mängd arbete under 

kortare tid. Vi tror inte att den högre arbetstakten kan kompenseras med den 

återhämtningstid mellan arbetspassen som arbetstidsförkortningen medför om man inte 

samtidigt genomför ett mer omfattande förändringsarbete. 

 

Det Timrå erfarit är att den förkortade arbetsplatsförlagda arbetstiden har fungerat som 

drivkraft för att bl. a utveckla nya arbetssätt och en förbättrad arbetsmiljö där 

medarbetarna värderas och visas tillit, delaktighet och reella påverkansmöjligheter kring 

bl. a organisatoriska villkor. Dessa förändringar är det som huvudsakligen bidragit till att 

de lättare kunnat rekrytera och behålla personal. Arbetstidsmodellen har därigenom haft 

avsedd verkan både på personalens möjligheter till återhämtning och ett förändringsarbete 

som ökat kommunens attraktivitet som arbetsgivare. 

 

IFO:s ledningsgrupp bedömer att en förkortad arbetsplatsförlagd arbetstid som syftar till 

att skapa förutsättningar för medarbetardrivna förändringar, är något som kan påverka 

arbetsmiljön positivt och fungera som ett ”startskott” för förändrings- och 

implementeringsarbete. Sollefteå och Timrå är dessutom likvärdiga i kommunstorlek, 

varför det finns goda skäl att tro att även Sollefteå har bra förutsättningar att åstadkomma 

en önskvärd utveckling som bidrar till förbättrade möjligheter att både rekrytera och 

behålla personal. 

 

Synpunkter har inhämtats från personalen i berörda arbetsgrupper gällande förkortad 

arbetsplatsförlagd arbetstid och det förändringsarbete som följer med förslaget.  

Det uttrycks genomgående i arbetsgrupperna en oro för att förkortad arbetsplatsförlagd 

arbetstid skulle kunna leda till ökad stress och orättvisor kolleger emellan om inte 

arbetsbelastningen samtidigt minskar. Det förefaller som att man har svårt att se att 

förändrade arbetssätt skulle medföra en tillräcklig minskning av arbetsbelastningen för att 

minska arbetsrelaterad stress. 

Många är ändå försiktigt positiva till förslaget men flera uttrycker att utökade möjligheter 

till fortsatt distansarbete sedan pandemirestriktionerna hävts, bättre skulle kunna bidra till 

ökad trivsel och minskad stress i arbetet. Några anser att det är värt att pröva, då man 

alltid kan återgå till nuvarande förhållanden om det inte skulle falla väl ut. Några är 

genomgående positiva och tror att en förkortad arbetsplatsförlagd arbetstid enligt 

förslaget skulle kunna ge tid till återhämtning och minska den stress det kan innebära att 

kunna kombinera arbete och fritid. 
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Slutsatsen av detta är att förslaget om förkortad arbetsplatsförlagd arbetstid skulle kunna 

vara en positiv åtgärd i framtiden, men att organisationen som helhet inte är redo att i 

nuläget genomföra en förändring av arbetstiden. Frågan om utökade möjligheter till 

fortsatt distansarbete verkar övervägande upplevas som ett mer attraktivt alternativ än 

förkortad arbetsplatsförlagd arbetstid. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
En eventuell förkortad arbetsplatsförlagd arbetstid kommer inte innebära ökade kostnader 

utan kan finansieras utifrån befintlig budget. När det gäller konkurrenskraftiga löner och 

goda löneutvecklingsmöjligheter innebär det en initial ökning på ca 885 000 kr för att 

höja redan anställda socialsekreterares löner. Vi har höjt ingångslönen från 28 000 kr till 

29 500 kr för att på så vis vara konkurrenskraftiga i regionen. Vi har äskat om ekonomisk 

kompensation för denna höjning i budget 2022-2024.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Annika Modéen, KS 363/2019-3 

Motion, KS 363/2019-1 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att motionen anses besvarad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Motionären  
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§ 87 Dnr KS 262/2021 

 

Inrättande av Sollefteå miljö- och investeringsfond 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att 

 

1: Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring 

kraftverket till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 

 

Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  

 

2: Finansieras som en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir 

mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 

20 001 – 27 000 tkr tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet 

blir 27 001 tkr eller mer så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle 

kraftverket generera exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och 

investeringsfonden det berörda året.  

 

 

3: Att motionen ”Egen fond och förstudie fiskvandring” anses besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 26/2-2018 (Dnr KS 84/2018 §2) att Kommunstyrelsen 

skulle bereda och utreda dels inrättandet av en ”miljö- och investeringsfond” samt utreda 

förutsättningarna för en fiskvandringsväg förbi Sollefteå Kraftverk. 

 

Detta yttrande tar avstamp i den första delen vilken aktualiserades när vi valde att inte gå 

med i Vattenkraftens miljöfond. I motionen framgår följande avseende fond:  
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- Ett alternativ till ”Vattenkraftens miljöfond” är att kommunen låter pengarna stanna i 

bygden. Vi vill spara i ladorna och låta pengarna göra nytta för den lokala 

utvecklingen i Sollefteå kommun. Vi kan kalla det för en ”egen fond”, vilken går ut 

på att vi istället för att betala in till ”Vattenkraftens miljöfond”, sparar pengarna 

själva i kommunen, detta i enlighet med vad som är tillåtet skattemässigt och 

redovisningsmässigt. En ”egen fondlösning” skulle garantera att 100 procent av 

avsatta medel går till önskvärda ändamål i kommunen. Endera till skolan, vården och 

omsorgen och/eller till framtida miljöanpassande åtgärder på vårt eget kraftverk.  Vi 

vill därför att Sollefteå kommun ska skapa en egen ”miljö- och investeringsfond” till 

nytta för miljöanpassningar eller andra satsningar i vår egen kommun. Sollefteå 

kommun kan på så sätt avsätta via Sollefteåforsen AB sammanlagt 20 000 tkr, 1 000 

tkr per år i 20 år med start 2019. 

 

Yrkandet i motionen lyder: 

- att Sollefteå kommun skapar en egen "miljö- och investeringsfond" på minst 20 

miljoner inom 20 år med start 2019. 

 

I budget för 2021 fastställdes budget med följande viljeinriktning: En egen ”miljö- och 

investeringsfond” för kraftverket ska upprättas och konstrueras enligt följande upplägg: 

• För kommande period har Framtid Sollefteå budgeterat att Sollefteåforsen ska 

generera 27 000 tkr till kommunen. Om utfallet blir mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 

0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet bli 20 001 – 27 000 tkr 

tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Dessa 500 tkr finansieras från 

potten för särskilda satsningar. Och om utfallet blir 27 001 tkr eller mer så ska 

10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket generera 

exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden 

det berörda året.   

 

Förvaltningens utredning 

Inrättande av en ”fond” enligt motionens förslag inbegriper två olika juridiska enheter 

varav den ena är en kommun och det andra ett aktiebolag. Vilket innebär att det 

redovisningsmässigt är två olika regelverk att förhålla sig till.   

 

Generellt gällande redovisningsregler och gällande lagstiftning är de väldigt tydliga i det 

avseendet att det i de juridiska enheterna inte går att ”fondera” pengar, det vill säga 

belasta resultatet för framtida utgifter. Enbart utgifter för faktiska redan inträffade 

händelser får kostnadsföras. 

 

I det fall ett beslut tas om att inrätta en ”fond” och det beslutet kan anses motsvara 

”historisk händelse” samt är av den karaktären att beloppet är känt och det kan anses 

sannolikt att det kommer ske ett framtida utflöde av pengar skall hela summan 

nuvärdeberäknas och kostnadsföras direkt. (Jämför återställning deponier) 
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I ett aktiebolag kan man ej heller bokföra kostnader baserat på frivillighet i andra 

juridiska enheter. Enbart kostnader för vidmakthållande av intäkter är avdragsgilla. 

 

Utifrån ovan generella regler är det väldigt svårt att införa en ”miljö- och 

investeringsfond” enligt motionärernas önskan, det finns dock specialregler som ger 

större möjlighet. 

 

I K3 regelverket som styr bolagets redovisning finns regler gällande hantering av 

Offentliga bidrag: 

”Ett offentligt bidrag är ett stöd från EU, staten, kommuner och formellt fristående organ som 

bildats av dessa och som lämnas i form av överföringar av resurser till ett företag i utbyte mot 

att företaget uppfyllt eller kommer att uppfylla vissa villkor rörande sin verksamhet (BFNAR 

2012:1 punkt 24.2). 

Ett offentligt bidrag som inte är förenat med krav på framtida prestation ska redovisas som 

intäkt när villkoren för att få bidraget uppfyllts. Ett offentligt bidrag som är förenat med krav på 

framtida prestation ska redovisas som intäkt när prestationen utförs. Har bidraget tagits emot 

innan villkoren för att redovisa det som intäkt har uppfyllts, ska bidraget redovisas som skuld. 

Ett offentligt bidrag som hänför sig till förvärv av en anläggningstillgång ska minska 

tillgångens anskaffningsvärde eller redovisas som en förutbetald intäkt (BFNAR 2012:1 

punkterna 24.3-24.5).” 

 

I kommunens regelverk RKR R9 avsättningar och ansvarsförbindelser framgår följande: 

 

En avsättning ska redovisas i balansräkningen, om: 

 • en kommun har en befintlig legal förpliktelse till följd av en eller flera inträffade 

händelser 

• det är sannolikt att ett utflöde av resurser kommer att krävas för att reglera förpliktelsen 

• en tillförlitlig uppskattning av beloppet kan göras. 

 

Endast sådana legala förpliktelser som uppstår på grund av inträffade händelser under 

räkenskapsåret eller tidigare räkenskapsår, och som finns oberoende av framtida 

handlande, redovisas som avsättningar.  

 

I och med att kommunen har möjlighet att lämna ett villkorat offentligt bidrag så skapas 

en skuld i bolaget till dess att de villkor som satts uppfyllts, vilket kan anses motsvara det 

som motionärerna avser med ”fond”. Detta betyder dock att ändamålet och de villkor 

som sätts inte kan vara av allmän karaktär enligt motionens förslag.  

 

https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=214
https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=214
https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=215
https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=215
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Det innebär dessutom att fastställan av det offentliga bidraget bör göras årsvis, i annat 

fall föreligger möjligheten att det skall hanteras som en avsättning vilket innebär att 

kostnaden i sin helhet belastar kommunen första året.  

 

Det offentliga bidraget behöver avgränsas till att gälla insatser som har beröring på 

Sollefteåforsens ABs verksamhet eller åtgärder i och kring Sollefteå kraftverk och vara 

villkorat med återbetalning ifall inte åtgärder skett inom önskvärd tidsperiod. 

Motprestationen i bolaget kan vara miljöåtgärder vilka inte kan motiveras på 

företagsekonomiska grunder. 

 

Finansiering 

Kommunfullmäktige har i budget för 2021 antagit en finansieringslösning, denna ses som 

förenlig med redovisningsproblematiken som redogjorts för ovan: Fonden finansieras som 

en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir mellan 0 – 20 000 tkr 

tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 20 001 – 27 000 tkr 

tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet blir 27 001 tkr eller 

mer så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket generera 

exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden det 

berörda året. 

 

Förslag 

Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring 

kraftverket till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 

 

Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att; 

1: Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring 

kraftverket till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 
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Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  

 

2: Finansieras som en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir 

mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 

20 001 – 27 000 tkr tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet 

blir 27 001 tkr eller mer så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle 

kraftverket generera exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och 

investeringsfonden det berörda året.  

  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 262/2021-1 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1: Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring 

kraftverket till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 

 

Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  
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2: Finansieras som en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir 

mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 

20 001 – 27 000 tkr tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet 

blir 27 001 tkr eller mer så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle 

kraftverket generera exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och 

investeringsfonden det berörda året.  

 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen ”Egen fond och förstudie fiskvandring” anses besvarad. 

 

Förslag till beslut på mötet  

Johan Andersson (C) med biträde av Roger Westerlund (-) föreslår bifall till 

Kommunstyrelses förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Motionären 

Sollefteåforsens AB  
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§ 88 Dnr KS 265/2021 

 
Krisplan Sollefteå kommun 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

Att den tidigare planen som Kommunfullmäktige fastställde den 2015-12-21 § 184  

upphör att gälla. 

 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningen informerar om att en ny krisplan för tjänstemannaorganisationen tagits 

fram och fastställs av Kommundirektören. Krisplaner har tidigare fastställts av 

Kommunfullmäktige och den senaste fastställdes 2015-12-21 § 184. 

I nuvarande bestämmelser för kommunal krishantering och för att göra justeringar mera 

praktiska fastställs krisplan av Kommundirektör. 

Den politiska delen av krishanteringen regleras i Reglemente för krisledningsnämnden 

som fastställdes 2019-12-16 §180. 

I Styrdokument för kommunens arbete med krisberedskap och civilt försvar 2019-2022 

Fastställd av kommunfullmäktige 2019-12-16 § 179 regleras mål och styrning för 

krisberedskapsarbetet vid Sollefteå kommun.  

 

Samråd 

Samråd har skett med länsstyrelsen och näraliggande kommuner om nivån för 

fastställande av krisplan för kommunens tjänstemannaorganisation. 

 

Förvaltningens bedömning 

Det finns bara fördelar med att fastställa krisplaner i tjänstemannaorganisationen då det 

snabbar går att revidera utifrån erfarenheter från kriser eller övningar. En plan utformad 

med åtgärder och funktionsbeskrivningar bedöms mera användbar vid kris än den tidigare 

planen som innehåller många sidor med beskrivande text och hänvisningar till lagtext. De 

politiskt fastställda dokumenten Styrdokumentet för krisberedskap och Reglemente för 

krisledningsnämnden behöver dock vara fastställda av kommunfullmäktige för att vara 

gällande. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Det finns inga ekonomiska kopplingar till beslutet. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 265/2021-2 

Krisplan, KS 265/2021-3 
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Förvaltningens förslag till beslut 

En ny krisplan för tjänstemannaorganisationen har tagits fram och fastställs av 

Kommundirektören i enlighet med krav från Länsstyrelsen. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att den tidigare planen som Kommunfullmäktige 

fastställde den 2015-12-21 § 184 att upphöra gälla. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

Att den tidigare planen som Kommunfullmäktige fastställde den 2015-12-21 § 184  

upphör att gälla. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 
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§ 89 Dnr KS 275/2021 

 
Sammanträdesplan 2022 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att fastställa föreslagna datum som mötesdagar för Kommunfullmäktige med justeringen 

att Kommunfullmäktige i juni ska genomföras måndagen före midsommar. 

 

Ärendebeskrivning 

Allmänna utskottet bad förvaltningen se över möjligheten att flytta Kommunfullmäktige i 

juni till veckan innan midsommar 2022. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sedan ett antal år tillbaka har Kommunfullmäktige i juni legat den sista måndagen i 

månaden. Detta har då varit måndagen efter midsommar. 

Efter att ha fått frågan från Allmänna utskottet om att möjligheten att flytta 

Kommunfullmäktige till veckan innan midsommar så har förvaltningen gjort följande 

bedömning; 

En flytt skulle få till följd att det blir endast tre arbetsdagar för sekretariatet att slutföra 

Kommunstyrelsens protokoll från 7 juni, justera, anslå, registrera detta i platina, 

genomföra fullmäktigeberedning, annonsera mötet och göra klar kallelsen till 

Kommunfullmäktige. 

Detta är genomförbart men skapar en stress för förvaltningen som riskerar att orsaka fel i 

hanteringen. 

Det skulle även innebära enbart tre veckor mellan kommunfullmäktige mötet i maj och 

mötet i juni. 

En tidigareläggning av Kommunstyrelsen i juni får negativa inverkningar för tex 

ekonomiska uppföljningar och att även utskotten i maj skulle behöva flyttas.  

Vad förvaltningen erfar av regionens sammanträdesplan för 2021 (2022 verkar inte vara 

fastställd) så torde de ha ett regionfullmäktige onsdag och torsdag veckan innan 

midsommar 2022. Därav ej lämpligt med Kommunfullmäktige i mitten av veckan före 

midsommar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår beslut enligt yttrande KS 275/2021-1 

………………… 

 

Efter diskussioner med kommunstyrelsens ordförande, kommunfullmäktiges ordförande 

samt kommunchefen har förvaltningen tagit fram förslag till sammanträdesdagar för 
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2022. Tabellen nedan innehåller datum för möten med kommunstyrelsen och dess utskott 

samt för kommunfullmäktige. Av tabellen framgår också inplanerade beredningar. 

 

 
Nämnd/styrelse M å n a d 

                     Dag J F M A M J J A S O N D 

Kommunfullmäktige må - 28 - 25 30 201  - 26 172, 31 28 19 

Kommunstyrelsen ti 11 8 15 5 10 7  16 6 11 8 6 

Kommunstyrelsens utskott 

- Samhällsutveckling må 17 14 21 11 16 13  8 12 17   14 12 

- Allmänna ti 18 15 22 12 17 14  9 13 18 15 13 

- Vård & omsorg (allm+sekr) on 19 16 23 13 18 15  10 14 19 16 14 

      Sekretess  2 2 6,27  1,29  31 28  2,30  

- Unga & lärande to 20 17 24 14 19 16  11 15 20 17 15 

Ärendeberedning inför 

Kommunstyrelsen Fr 

 

28/1  4 29 25   5,26 30 28 25  

Allmänna utskottet Fr 4 4 11 1 6 3 29  2 7 4 2 

Samhällsutvecklingsutskottet  3 3 10,31  5 2 28  1  6   3 1 

Unga och lärande utskottet  3 3 10,31  5 2 28  1  6   3 1 

Vård och omsorg utskottet 4 4 11 1 6 3 29  2 7 4 2 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsen punkt 1 och kommunfullmäktige punkt 2. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. Kommunstyrelsen fastställer föreslagna datum som mötesdagar för 

kommunstyrelsen och dess utskott. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa föreslagna datum 

som mötesdagar för kommunfullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 275/2021-1 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 275/2021-3 

 

 
1 Ändras till den från den 27 juni till den 20 juni enligt förslag i KS 
2 17 oktober, första möte med nya Kommunfullmäktige, val av KF presidium och valberedning. 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att fastställa föreslagna datum som mötesdagar för kommunstyrelsen och dess utskott. 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att fastställa föreslagna datum som mötesdagar för Kommunfullmäktige med justeringen 

att Kommunfullmäktige i juni ska genomföras måndagen före midsommar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Sekretariatet  
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§ 90 Dnr KS 47/2021 

 
Redovisning av motioner och medborgarförslag 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att tacka för redovisningen. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

 

Följande medborgarförslag finns som öppna ärenden per 2021-07-01; 

DNR Rubrik Senaste 

beslut 

Kommentar Handläggare 

83/2021 Medborgarförslag - 

Fritidsgård i Näsåker 

KF 2021-

04-26 

 Niklas Nordén 

82/2021 Medborgarförslag - 

Bussförbindelser 

mellan Ramsele och 

Strömsund 

KF 2021-

04-26 

 Niklas Nordén 

233/2020 

 

Medborgarförslag – 

sommaraktivitet – 

Rullskridsko/bandyrink 

Nipanområdet 

KF 2020-

09-28 § 

72 

KS för beredning. Niklas Nordén 

444/2019 Medborgarförslag – 

Inför ett gemensamt 

familjekort för 

samtliga friskvårds-

anläggningar i 

kommunen 

KF 2019-

11-25 § 

144 

KS för beredning 

Förvaltningen har 

pausat arbetet efter 

diskussioner kring 

Aquarena 

Niklas Nordén 

331/2018 Medborgarförslag – 

Downhill-cykling 

Hallstabacken 

SU 2020-

02-10 

KS för beredning. 

Banor byggs i 

samarbete med 

företagen. Drift i 

kommunalregi. 

Niklas Nordén 

 

Elektroniska Medborgarförslag under första halvåret 2021  

Under året har 2 elektroniska medborgarförslag lagts upp för omröstning på hemsidan 

varav 1 st har gått vidare till politiken. 1 ligger ute för röstning. 

7 stycken har avfärdats då de inte betraktats som medborgarförslag. 
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Följande motioner finns som öppna ärenden per 2021-07-01 

DNR Rubrik Senaste 

beslut 

Kommentar Handläggare 

213/2021 Motion - Solceller på 

kommunens 

fastigheter 

KF 2021-

06-28 

KS för beredning. 

 

 

211/2021 Motion - Epa 

ungdomarna-

Glesbygdens nästa 

entreprenörer!? 

KF 2021-

06-28 

KS för beredning. 

 

 

153/2021 Motion -Skapa 

förutsättningar för 

utveckling av 

näringslivet 

KF 2021-

05-31 

KS för beredning. 

 

 

138/2021 Motion - Stötta det 

lokala näringslivet och 

visa extra 

uppskattning till vår 

personal 

KF 2021-

04-26 

KS för beredning. 

 

 

253/2020 Motion – 

Tillitsbaserad styrning 

inom äldreomsorgen 

KF 2020-

09-28 

KS för beredning. 

Ej påbörjat. 

Ann-Katrin 

Lundin 

225/2020 Motion – Inför 

språkkrav för 

anställning och arbete 

inom välfärdsyrken 

KF 2020-

09-28 

KS för beredning. 

Ej påbörjat. 

Ann-Katrin 

Lundin 

224/2020 Motion – KF 

deltagande på avstånd 

KF 2020-

09-28 

KS för beredning Anna-Sofia 

Kulluvaara 

361/2019 Motion – Rekrytera 

nytt och behåll 

medarbetare…  

KF 2019-

11-25 

KS för beredning. 

KS 7 sept 

Ann-Katrin 

Lundin 

317/2019 Motion – Genomför 

dialog med 

äldreomsorgen… 

KF 2019-

09-30 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

268/2019 Motion – 

Anställningsgaranti på 

vård och 

omsorgsprogrammet 

KF 2019-

06-24 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 
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267/2019 Motion – 

Kompetensförsörjning 

inom offentlig sektor 

KF 2019-

06-24 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

232/2019 Motion- 

Dagverksamhet i 

Västra 

KF 2019-

05-27 

KS för beredning. 

Kommer att ingå i 

demensutvecklings-

arbetet 

Ann-Katrin 

Lundin 

84/2018 Motion – Egen fond 

och förstudie 

fiskvandring 

KF 2018-

02-26 

KS för beredning. 

På väg till AU. 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

453/2016 Motion – Stöd till 

trygghetsboende 

KF 2016-

11-28 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

220/2015 Motion – Översyn av 

vägar och avgifter 

KF 2015-

04-27 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

 

Under första halvåret 2021 har 6 nya motioner och 2 medborgarförslag skickats för 

beredning till Kommunstyrelsen. 

5 motioner och 5 medborgarförslag har slutgiltigt behandlats av Kommunfullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 47/2021-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att tacka för 

redovisningen. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige  

 

att tacka för redovisningen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

  



 43 (66) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-10-05 

 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 91 Dnr KS 224/2020 

 
Svar på motion – KF deltagande på avstånd 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att motionen anses besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

Raymond Clancy (SD) och Tommy Nilsson (SD) har lämnat in en motion med följande 

förslag; 

• Att Sollefteå kommun IT avdelningen får i uppdrag att anskaffa det nödvändiga 

teknik i form av både mjukvara och hårdvara till att möjliggöra deltagande på 

avstånd för KF ledamöter. 

• Att Sollefteå kommun ger i uppdrag till IT avdelning att utbilda användarna i 

handhavande av Utrustning, 

• Att Sollefteå kommun besluta att lösning ovan skall införas snarast, och att senast 

vid KF möte i oktober 2020 skall deltagande på avstånd vara en realitet. 

Kommunfullmäktige remitterade ärendet till Kommunstyrelsen för beredning den 28 

september 2020. 

…………….. 

Den 26 april 2021 genomfördes det första Kommunfullmäktige mötet med ledamöter 

deltagande på distans.  

IT avdelningen i nära samarbetet med Kommunkansliet gjorde detta möjligt genom 

framtagande av teknisk plattform för möten samt testning och utbildning av deltagande av 

ledamöter och tjänstemän. 

Plattformen finns numera tillgänglig för de tillfällen då möten behöver genomföras 

digitalt och rutin samt erfarenheter finns hos tjänstemän och ledamöter. 

 

Förvaltningens bedömning 

Utifrån att möten genomförts digitalt med stort antal ledamöter på distans så anser 

förvaltningen att motionen ska anses besvarad. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
- 

Återrapportering  

- 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, KS 224/2020-3 

Motion, KS 224/2020-1 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår,  

Kommunstyrelsen föreslå,  

Kommunfullmäktige besluta  

att motionen anses besvarad. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att motionen anses besvarad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Motionärerna  
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§ 92 Dnr KS 232/2019 

 

Svar på motion - Dagverksamhet i Västra 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att anse motionen besvarad.  

 

 

Ärendebeskrivning 

Åsa Nilsson, Socialdemokraterna, föreslår att förvaltningen utreder möjligheten att 

verksamheten får till uppdrag att växelvis bedriva dagverksamhet för dementa i befintliga 

lokaler på våra äldreboenden i Junsele, Ramsele och Näsåker. 

 

Förvaltningens bedömning 

Ett arbete inleddes år 2019 med Äldreomsorgen, Hälso-och sjukvård samt Individ och 

familjeomsorgen i syftet att ta fram riktlinjer för Vård- och omsorg vid Demensvården 

inom Sollefteå kommun. 

Riktlinjen ska säkerställa att vårdkedjan för den med demenssjukdom ska vara: 

• Individanpassad, tydlig och sammanhängande 

• Ska ske utifrån ett multiprofessionellt arbetssätt 

• Ska vara jämlik inom hela kommun 

.  

Arbetet stannade upp pga pandemin men har återupptagits under våren 2021. 

 

I detta arbete kommer även motionens förslag på dagverksamhet för dementa i befintliga 

lokaler tas med. 

 

Förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utskottet för vård och omsorg föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att 

 

- anse motionen besvarad 

 

Beslutsunderlag 

Motion dagverksamhet i Västra KS/232/2019-1 

KF Protokoll 2018-05-27 KS/232/2019-2 

Svar på motion dagverksamhet i Västra KS/232/2019-6  

Presentation Lena Linner, KS 20211005, KS 232/2019-7 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att anse motionen besvarad. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Motionären  
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§ 93 Dnr KS 331/2018   

 

Svar på medborgarförslag - Downhillcykling på Hallstaberget 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att medborgarförslaget anses besvarat 

 

Ärendebeskrivning 

Ida Sundelin, Sollefteå har lämnat in ett medborgarförslag med följande förslag; 

• Kommunen utreder hur lämpliga Downhillbanor kan göras i Hallstabacken, vem 

som ska sköta driften exempelvis kommunen, förening eller i privatregi och utreda 

möjligheten att köpa in cyklar och utrustning för uthyrning. 

 

• Downhillbanor görs i Hallstabacken. 

 

Kommunfullmäktige remitterade ärendet till Kommunstyrelsen för beredning den 29 

oktober 2018. 

 

Mycket har hänt i denna fråga sedan medborgarförslaget lades för beredning till 

Kommunstyrelsen. Med en bred politisk förankring har projektet redan kommit en bra bit 

på vägen. 

 

Projektansökan har gjort för att finansiera byggnation och aktiviteter i Hallstabacken. Ett 

nära samarbete med företagare i kommunen sker och har möjliggjort genomförandet 

enligt nedan. 

 

• Markarbeten för cykelbanor startade i början av juni 2021. 

• Kort flowtrail från Röda torpet till Dalstation, Skillspark i barnbacken och på 

bromsplan samt enkel cykelled från motorvägen till Dalstationen. Liftspår 

markplanerades och speciella liftbyglar för cykel producerades. Cykelbanorna 

invigdes som planerat den 24/6.  

• Anläggningen har varit öppen helger från midsommar fram till början av 

september och 5 hela veckor under högsommaren. 

• Byggandet av Flowtrail1(till vänster om stora liften nerifrån sett) från motorvägen 

till Dalstationen påbörjades i början av juli och är i princip klar.  
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• Förbättring och förändringsåtgärder är genomförda på den enkla leden så att den 

nu är en ”uppförsled”. 

• Byggandet av Flowtrail 2 (i skogsområdet till vänster om branten nerifrån sett) är i 

startgroparna.  

 

Sommaren 2021 har det funnits cykeluthyrning i Dalstationen som skötts av Sportringen. 

Driften av liften har kommunen ansvarat för. 

 

Förvaltningens bedömning 

Utifrån det redovisade aktiviteterna som presenteras ovan så anser förvaltningen att 

medborgarförslaget ska anses besvarat. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande. Anna Forsberg – KS 331/2018-6 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

- medborgarförslaget anses besvarat 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Förslagsställaren  
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§ 94 Dnr KS 8/2011   

 

Delårsbokslut 2021 
Beslut 

 
Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att godkänna delårsbokslutet för årets åtta första månader samt prognos för ekonomiskt 

utfall 2021.  

 

Information  

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef informerar om delårsrapporten och helårsprognosen 

2022. Prognosticerat resultat 2021 är 41,4 mkr. Flyttnettot är + 57. 

Den samlade bedömning är att måluppfyllelsen är god då 17 av 20 mål ser ut att uppnås.  

I och med ovan samt att samtliga finansiella mål nås, bedöms kommunen ha god 

ekonomisk hushållning.  

 

Kommunfullmäktige ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Delårsbokslut har upprättats för perioden januari till och med augusti 2021. Resultatet per 

sista augusti är 81,1 mnkr att jämföra med 49,2 mnkr vid motsvarande period 2020.  

 

Prognos för helåret 2021 bedöms till 41,4 mnkr vilket är 32,9 mnkr bättre än budget och 

framförallt en följd av regeringen beslut om att ersätta covid relaterade kostnader samt att 

skatterna har förbättrats tack vare en återbetalning på 2020 samt nya prognoser.   

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta: 

 

Kommunfullmäktige godkänner delårsbokslutet för årets åtta första månader samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mattias Axelsson, KS 8/2021-23 

Delårsbokslut januari-augusti 2021, KS 8/2021-24 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 
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Kommunfullmäktige godkänner delårsbokslutet för årets åtta första månader samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 
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§ 95  Dnr KS 296/2021 

 

Namnändring av valdistrikt inför allmänna valen 2022 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att hemställa hos Länsstyrelsen i Västernorrland om namnändring av valdistrikt  

 

- att nuvarande valdistrikt Långsele Södra namnändras till Österforse 

- att nuvarande valdistrikt Långsele Norra namnändras till Långsele  

- att nuvarande valdistrikt Ödsgård namnändras till Edsele 

 

Ärendebeskrivning 

Året före valåret ska kommunen genomföra översyn av valdistriktsindelningen. 

Eventuella ändringar ska lyftas till beslut i kommunfullmäktige senast den 31 oktober året 

före valåret. Därefter ska länsstyrelsen granska och godkänna ändringarna innan den 1 

december.  
 

I Valmyndighetens handbok står att läsa att namnen på valdistrikten ska vara geografiska, 

så att väljarna vet vilket valdistrikt som avses. Valdistriktens namn ska beskriva det 

område som avses. En person med lokalkännedom ska kunna förstå vilket område som 

avses bara genom att läsa namnet.  
 

Sollefteå kommun har 17 valdistrikt. Valdistrikten är:  
 

Boteå, Ed, Graninge, Helgum, Hullsta, Junsele, Långsele Norra, Långsele Södra, 

Prästbordet, Ramsele, Remsle, Resele, Skärvsta, Trästa, Ådalsliden, Ödsgård och Önsta.    

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningens bedömning med hänsyn till ovanstående är att Långsele Södra byter namn 

till Österforse, att Långsele Norra byter namn till Långsele och att Ödsgård byter namn 

till Edsele.    

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Protokoll Valänämnden 2021-09-08, § 2, KS 269/2021-1 

Vallagen 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Valnämnden föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta om att 

hemställa hos Länsstyrelsen i Västernorrland om namnändring av valdistrikt enligt 

följande förslag: 
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att nuvarande valdistrikt Långsele Södra namnändras till Österforse 

att nuvarande valdistrikt Långsele Norra namnändras till Långsele 

att nuvarande valdistrikt Ödsgård namnändras till Edsele 

 

Valnämndens förslag till beslut 

Valnämnden föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta om att hemställa hos Länsstyrelsen i Västernorrland om 

namnändring av valdistrikt  
 

att nuvarande valdistrikt Långsele Södra namnändras till Österforse 

att nuvarande valdistrikt Långsele Norra namnändras till Långsele  

att nuvarande valdistrikt Ödsgård namnändras till Edsele 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att hemställa hos Länsstyrelsen i Västernorrland om namnändring av valdistrikt  

 

- att nuvarande valdistrikt Långsele Södra namnändras till Österforse 

- att nuvarande valdistrikt Långsele Norra namnändras till Långsele  

- att nuvarande valdistrikt Ödsgård namnändras till Edsele 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 

Valnämnden 

Länsstyrelsen Västernorrland  
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§ 96  Dnr KS 360/2020 

 

Återtagande av Tillfällig delegering av beslut till fullmäktiges 
presidium under Covid-19 krisen 
Beslut   

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att återta delegationen (KF § 114, 2020-11-30) gällande beslut som inte kan anstå från 

kommunfullmäktige till kommunfullmäktiges presidium under Covid-19 krisen. 

 

Ärendebeskrivning 

Hösten 2020 under den hittills värsta smittspridningen av Corona fanns ett behov av att 

kunna fatta beslut skyndsamt. Kommunfullmäktige gav därför Kommunfullmäktiges 

presidium delegation på att fatta beslut på delegering. Beslut som var brådskande och som 

inte kunde anstå till dess det var möjligt att genomföra kommunfullmäktige på ett 

smittskyddssäkert sätt. 

 

Covid-19 krisen fortsätter och lägesrapportering sker fortsatt till berörda myndigheter. 

 

Under 2021 har dock möjligheten att genomföra kommunfullmäktige digitalt utvecklats 

och vaccinationen av befolkningen har påbörjats. Idag torde de allra flesta bland 

fullmäktiges ledamöter och ersättare vara fullvaccinerade. 

 

Myndigheterna har även aviserat att det från den 29 september 2021 kommer de flesta 

restriktioner som gällt i samhället att tas bort. 

 

Förvaltningens bedömning 

Utifrån nu rådande läge med minskad smittspridning, vaccination samt digitala 

möjligheter gör förvaltningen bedömningen att den tillfälliga delegeringen till 

kommunfullmäktiges presidium ska tas bort. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att återta delegationen (KF § 114, 2020-11-30) gällande beslut som inte kan anstå från 

kommunfullmäktige till kommunfullmäktiges presidium under Covid-19 krisen. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 360/2020-4 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att återta delegationen (KF § 114, 2020-11-30) gällande beslut som inte kan anstå från 

kommunfullmäktige till kommunfullmäktiges presidium under Covid-19 krisen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 
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§ 97  KS 138/2021 

 

Svar motion – Stötta det lokala näringslivet och visa 
uppskattning till vår personal   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att motionen bifalls. 

 

Att Kommunfullmäktige uppdrar till Kommunstyrelsen att genomföra satsningen och att 

kostnaderna belastar stab och services prognostiserade överskott 2021. 

 

Ärendebeskrivning 

Motionären vill att kommunen delar ut en gåva till personalen i form av presentkort á 500 

kr. Förvaltningen anser att motionens intention är god men att det bör vara upp till 

respektive arbetsplats att bestämma hur gåvan ska tas ut och nyttjas.  

 

Förvaltningens bedömning 

Under pandemiåret 2020 genomförde Sollefteå kommun två liknande satsningar, en riktat 

till den personal som arbetat under pandemin och en till samtliga medarbetare. I 

satsningen mot personal inom vård- och omsorg fick respektive arbetsgrupp själva välja 

hur pengarna skulle nyttjas. Några arbetsplatser valde då att köpa in presentkort till 

samtliga i arbetsgruppen medan andra nyttjade pengarna till en gemensam aktivitet.  

I gåvan till samtlig personal köpte kommunen in över 2000 Nipkort och fördelade dessa 

bland personalen.  

Förvaltningen ser en lösning där arbetsgrupperna själva får gemensamt besluta om var 

pengarna ska användas till som den bästa lösningen. Dels för att inköp av presentkort till 

över 2000 anställda innebär en tämligen stor central administrativbörda, dels för att det 

finns arbetsplatser där andra lösningar kan vara mer eftertraktade. Även det lokala 

näringslivet i hela kommunen gynnas av att kommunens insats inte är knuten till ett 

system.  

Därför bör medarbetare få möjlighet att gemensamt på arbetsplatsen komma överens om 

en aktivitet eller individuell gåva som motsvarar 500 kr/anställd och ska nyttjas till senast 

31 december 2021. Samt att gåvan ska tillfalla samtliga anställda i Sollefteå kommun.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Kostnaden för åtgärden beräknas till ca 1,2 miljoner kronor och ska belasta ID 81 256 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad  

Att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att genomföra satsningen och att 

kostnaderna belastar ID 81 256 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Majed Safaee, KS 138/2021-3 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen bifalls. 

 

Att Kommunfullmäktige uppdrar till Kommunstyrelsen att genomföra satsningen och att 

kostnaderna belastar stab och services prognostiserade överskott 2021. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) med biträde av Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till Kommunstyrelsens 

förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Ansvarig handläggare 
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§ 98 Dnr KS 274/2021 

 

Uppdrag till fullmäktiges tillfälliga beredning – Ungas delaktighet  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att instifta en tillfällig fullmäktigeberedningen för ungas delaktighet enligt förslaget  

(KS 274/2021-1.) 

 

Att val av ledamöter till beredningen sker på nästa Kommunfullmäktigemöte. 

 

Ärendebeskrivning 

2021-09-07, § 142 beslutade Kommunstyrelsen att remittera ärendet om instiftande av 

tillfällig Kommunfullmäktigeberedning – Ungas delaktighet till berörda instanser inom 

kommunens geografiska område, innan det åter tas upp i Kommunstyrelsen. 

 

Svar från Näringslivsrådet, Ungdomsdelegationen och Landsbygdsrådet har inkommit. Se 

respektive protokoll. 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll Ungdomsdelegationen 2021-09-22, KS 274/2021-3 

Protokoll Näringslivsrådet, 2021-09-28, KS 274/2021-4 

Inspel från Landsbygdsrådet 

Remiss av ärendet, KS beslut § 142, KS 274/2021-2 

Förslag till uppdrag, KS 274/2021-1 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att instifta en tillfällig fullmäktigeberedningen för ungas delaktighet enligt förslaget  

(KS 274/2021-1.) 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) med biträde av Anton Ångman (C) föreslår bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. Val av ledamöter till beredningen sker på nästa 

Kommunfullmäktigemöte. 

 

Skicka till  

Kommundirektören 

Landsbygdsrådet, Näringslivsrådet, Ungdomsdelegationen  
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§ 99 Dnr KS 53/2021 

 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
Beslut  

 

Kommunfullmäktige beslutar  

Rapporteringen noteras och läggs till handlingarna.  

 

Ärendebeskrivning  

Rapportering enligt 16 kap 6f § Socialtjänstlagen av ej verkställda beslut från individ och 

familjeomsorgen samt Äldreomsorgen.  

 

Rapportering sker till Inspektionen för Vård och Omsorg, Kommunfullmäktige och 

Kommunrevisionen.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänstemannayttranden KS 53/2021-5,-6,-7,-8 
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§ 100 Dnr KS 7/2021 

 

Avsägelser Lennart Önblad (S) - ordinarie i Kommunfullmäktige, 
ersättare i Kommunstyrelsen samt ordinarie i Utskottet för Vård 
och omsorg 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

Att bevilja, Lennart Önblad (S) avsägelse som ordinarie i Kommunfullmäktige, ersättare i 

Kommunstyrelsen samt ordinarie i Utskottet för Vård och omsorg. 

Lämnas till Länsstyrelsen för nu uppräkning. 
 

Ärendebeskrivning  

Lennart Önblad (S) har avsagt sig sina uppdrag som ordinarie i Kommunfullmäktige, 

ersättare i Kommunstyrelsen samt ordinarie i Utskottet för Vård och omsorg. 

 

Kommunfullmäktige har att bevilja avsägelsen och lämna till Länsstyrelsen för ny 

uppräkning. 

 

Beslutsunderlag 

Avsägelse Lennart Önblad (S), KS 7/2021-36 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ledamoten 

Kommunkansliet, Guniris Jonasson, Cecilia Ingelsson Lydig 

Länsstyrelsen 
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§ 101 Dnr KS 317/2021  

 

Interpellation till Kommunfullmäktiges ordf. - Frågor om 
ordföranderollen och synen på överenskommelser och avtal 
Beslut 

 
Kommunfullmäktige beslutar  

 

Interpellationen anses besvarad med det skriftliga och muntliga svar som lämnats.  

 

Ordförande 

Paul Höglund (C) är ordförande på denna punkt. 

 

Ärendebeskrivning  

Roger Johansson (VI) har lämnat in en interpellation till Kommunfullmäktiges ordförande 

Gunilla Fluur (-) enligt nedan;  

” Kommunfullmäktiges ordförande har traditionellt varit kommunens representant vid 

invigningar, uppvaktningar och besök etc. Ordföranden har varit det gemensammas 

ansikte utåt med ansvar att representera och förmedla en positiv bild av Sollefteå 

kommun. 

Mot bakgrund av detta samt det faktum att nuvarande ordförande ett flertal gånger avböjt 

att delta vid högtidliga tillfällen, tex som vid invigningen av veteranernas minnessten, 

frågar jag ordföranden hur hon ser på sin roll som representant för Sollefteå kommun. 

------------ 

Kommunfullmäktiges ordförande är utsedd av de partier som bildade majoritet i 

fullmäktige efter senast valet. Därefter har hon avsagt sig medlemskap i det parti genom 

vars försorg hon kunde väljas till uppdraget. Ordföranden har nu även ett 

styrelseuppdrag i ett annat regionalt parti som enligt uppgift avser att starta ett nytt 

kommunalt parti i Sollefteå kommun. Därför vill jag fråga ordföranden om hur hon ser på 

sin situation som tillsatt av ett parti och samtidigt arbeta för ett annat. 

------------ 

Kommunfullmäktiges ordförande har avsagt sig medlemskapet i Västrainitiativet. Trots 

detta har hon valt att sitta kvar på de uppdrag hon fått genom sitt tidigare medlemskap. 

Fråga: Som medlem i Västrainitiativet har du skrivit under en försäkran om att lämna 

dina politiska uppdrag då du väljer att avsäga dig medlemskapet i partiet. Mot bakgrund 

av detta frågar jag hur kommunfullmäktiges ordförande ser på överenskommelsen? 

-------------- 

Efter senaste kommunvalet tillsattes kommunfullmäktiges ordförande av de partier som 

bildade majoritet i fullmäktige. En överenskommelse som då gjordes var att dela det 
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uppdraget mellan C och VI. Överenskommelsen innebar att ordförande och vice 

ordförande skulle byta uppdrag med varandra efter halva mandatperioden. Ordföranden 

har valt att inte hedra den överenkommelsen och min fråga är åter igen hur hon ser på 

ingångna överenskommelser och avtal? 

------------- 

Kommunfullmäktiges ordförande har många gånger påtalat att de arvoden som 

kommunen betalar till politiker är höga. Därför frågar jag ordföranden hur hon ser på 

sitt eget arvode och om hon anser att arvodet avspeglas i arbetsinsatsen. 

Gunilla Fluur (-) svarar enligt följande;  

” Bästa Roger! 

Som du mycket väl vet är jag en av grundarna till Västra Initiativet Sollefteå Kommuns 

Bästa. Genom åren har Västra initiativet släppt den viktigaste delen av namnet, Sollefteå 

Kommuns Bästa. 

 

Det förvånar det mig att du nu ställer frågor som du kunnat diskutera med mig 

personligen under de otaliga politiska möten vi haft sedan 2010, men som du tyvärr 

sällan själv närvarade vid. 

Men jag ska försöka svara kort och lättfattligt på dina funderingar. Det är ju inte 

meningen att uppta alltför mycket dyrbar tid från Kommunfullmäktige, vilket inte är ett 

forum för ovidkommande interna partidebatter.  

 

(första stycket)  

Hur kommunfullmäktiges presidium beslutar internt om sin arbetsfördelning är inte upp 

till enskilt partis gottfinnande, utan styrs av kommunfullmäktiges Arbetsordning §2. 

 

(andra stycket) 

Detta är en intern fråga i Västrainitiativet och inget för fullmäktige. 

 

(tredje stycket) 

Västrainitiativets interna problem löses inte i fullmäktige. 

 

(fjärde stycket) 

Avtal och överenskommelser mellan olika partier har inte i fullmäktige att göra. 

 

(femte stycket) 

Hur kommunfullmäktiges presidium beslutar om sin inre arbetsfördelning är inte upp till 

enskilt partis gottfinnande. Beslut gällande arvoden för förtroendevalda togs i fullmäktige 

inför innevarande mandatperiod.” 

 

Beslutsunderlag Interpellation Roger Johansson (VI), KS 317/2021-1,  

Svar från Gunilla Fluur (-), KS 317/2021-2  
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§ 102 Dnr KS 316/2021  

 

Interpellation till Kommunfullmäktiges ordf - Ska fullmäktiges 
ordförande värna om demokratin 
Beslut 

 
Kommunfullmäktige beslutar  

 

Interpellationen anses besvarad med det skriftliga och muntliga svar som lämnats.  

 

Ordförande 

Paul Höglund (C) är ordförande på denna punkt. 

 

Ärendebeskrivning  

Ulf Breitholtz (V) har lämnat in en interpellation till Kommunfullmäktiges ordförande 

Gunilla Fluur (-) enligt nedan;  

 

 

”Ska fullmäktiges ordförande värna om demokratin? 
 

I år firar Sverige 100 år av demokrati med fria och allmänna val. Registrerade partier 

har rätt att ställa upp i dessa val. Med utgångspunkt av valresultatet fördelas mandaten i 

den folkvalda församlingen till fullmäktige.  

Idag har vi en situation i Sollefteå där över 10% av de personer som besitter dessa 

mandat inte längre tillhör något av de partier som medborgarna röstat på.  

Gunilla Fluur som är fullmäktiges ordförande har den högsta politiska positionen och ska 

värna om den representativa demokratin och vara kommunens ansikte utåt. 

Därför frågar jag: 

• Är det rätt att du stannar kvar på ditt uppdrag trots att du numera bara 

representerar dig själv? 

 

• Avser du, som enligt praxis, är ordförande för fullmäktiges demokratiberedning 

att den situation som Sollefteå befinner sig föranleder att beredningen 

sammankallas? 

 

• Om 50% av fullmäktiges församling lämnar det parti som vunnit det mandat man 

besitter kan man anse att demokratin är upplöst.  Om du håller med om detta bör 

det då finnas en garanti för att detta inte ska inträffa? 

 

Tacksam för svar Ulf Breitholtz.” 
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Gunilla Fluur (-) svar på interpellationen; 

 

” Ulf, dina frågor är intressanta! 

Det finns anledningar till att människor startar eller söker sig till ett politiskt parti. Det 

finns anledningar till att människor även lämnar politiska partier.  

Att lämna gör människor pga personliga skäl, mobbing, trakasserier, upplevelser av 

meningslöshet, osv. 

Ordet demokrati, behöver ständigt definieras inom den politiska sfären. 

Ursprunget ”demokratia” är kommet från den grekiska tankevärlden och kan översättas 

till folkvälde eller folkstyre. Men den ursprungliga betydelsen inbegrep inte kvinnor, barn 

och slavar! 

Endast de fria grekiska männen. 

För tillfället finns ingen politisk majoritet i Sollefteå kommun. 

Det möjliggör att förhandlingar kan komma till stånd över alla partigränser.  

Detta kan i förlängningen leda till bättre beslut som gagnar kommunens innevånare. 

Jag förutsätter dock att alla här i kommunfullmäktige vill Sollefteå Kommuns Bästa.  

 

Fråga 1) 

Alla som väljs in till Kommunfullmäktige sitter på egna personliga mandat. Jag, 

tillsammans med vice ordförande och andre vice ordförande, är av kommunfullmäktiges 

samtliga ledamöter valda till fullmäktiges presidium, för denna mandatperiod. Så jag 

anser det är rätt att jag sitter kvar, så länge jag har fullmäktiges förtroende. 

 

Fråga 2) 

Frågan om en demokratiberedning gällande nuvarande situation, har ännu inte 

aktualiserats från något parti. Se för övrigt kommunfullmäktiges Arbetsordning §41 

 

Fråga 3) 

Frågeställningen är svårtydd och hypotetisk och kräver därför en utredning och bör i dag 

inte uppta fullmäktiges tid. 

 ” 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation Ulf Breitholtz (V), KS 316/2021-1 

Svar från Gunilla Fluur (-), KS 316/2021-2  
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§ 103 Dnr KS 322/2021  

 

Fråga - Avsaknaden av allmänpolitisk debatt under 
mandatperioden  
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
Frågan anses besvarad med det muntliga svar som lämnats. 

 
Ordförande 

Paul Höglund (C) är ordförande på denna punkt. 

 

Ärendebeskrivning 

Anton Ångman (C) ställer följande fråga till Kommunfullmäktiges ordförande Gunilla 

Fluur (-); 

 

”Kommunfullmäktige (KF) är kommunens högsta beslutande organ. Det medför att KF 

och dess arbete i allra högsta grad är verkställandet av medborgarnas röster i det 

allmänna valet 2018. Under den innevarande mandatperioden har KF arbete i viss mån 

begränsats på grund av den pandemi som påverkat samhället i övrigt. Det är emellertid 

inte en ursäkt för att helt stänga ned det demokratiska verkställandet. 

 

2020 och 2021 har riksdagen arbetat med uppmärksammandet av den allmänna 

rösträtten, då vi räknar att fira 100 år av svensk demokrati. Det har i kommunen varit 

tämligen osynligt, och vara en uppgift som tillfaller KF presidium. I Arbetsordning för 

Kommunfullmäktige och dess beredningar ger medhåll för både att tillfälliga beredningar 

tillsätts, samt att allmänpolitisk debatt ska kunna hållas. 

 

Frågan till kommunfullmäktiges ordförande Gunilla Fluur är följande:  

 

- Under mandatperioden har ingen allmänpolitisk debatt hållits. Varför är det så? Och 

kommer det att genomföras under mandatperiodens sista år?” 

 

Gunilla Fluur (-) svar på frågan; 

 

”Det är svårt att förstå Anton Ångmans (Centerpartiet) påstående att ”helt stänga ned 

det demokratiska verkställandet”. Anton Ångman borde känna till att vi har haft ett antal 

demokratiska fullmäktigemöten under den påstådda tiden där kommunfullmäktige fattat 

ett stort antal demokratiska verkställande beslut.  
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Tillsättandet av beredningar och yrkanden om allmänpolitisk debatt tillkommer inte 

kommunfullmäktiges presidium att besluta om, utan fullmäktige äger frågan enligt 

Arbetsordningens § 41.  

Kommunfullmäktiges presidium kan efter fullmäktiges beslut om allmänpolitisk debatt, 

besluta om regler för debatten enligt § 27 i Arbetsordningen. Se även § 2. 

Som sagts, skälet till att ingen allmänpolitisk debatt hållits, är att ingen i fullmäktige 

yrkat på detta. 

 

Beslutsunderlag 

Fråga Anton Ångman (C), KS 322/2021-1 

Svar från Gunilla Fluur (-), KS 322/2021-2 
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§ 104 Dnr KS 4/2021 
 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till fullmäktige för delgivning. 

Delgivningar; 

Jävsnämnden nr 38,39, 41,42,43,44,46,47,48 

Delegeringsbeslut nr 10/2021 KF presidium Bevilja avsägelse KF Annica Engström 

Beslut efterträdarval, ny ledamot Linus Westerlund (VI) 

Kramfors kommun – ansvarsfrihet 2020 Räddningstjänsten Höga Kusten Ådalen 

Kramfors Kommun – Årsredovisning 2020 Räddningstjänsten Höga Kusten Ådalen 

Region Västernorrland – Nämnden för hållbar utveckling. Angående Bussgods i 

Västernorrlands framtid. 

Samordningsförbundet. Protokoll förbundsstyrelsen 2021-08-26 

Kollektivtrafikmyndigheten – Mål och resursplan 2022-2024 med budget 2022 

Kollektivtrafikmyndigheten – Förbundsdirektionens protokoll 2021-09-29 

Revisionen, Revisionsrapport samt bedömning ”Översiktlig granskning- delårsrapport 

2021-08-31, RTJ HKÅ 

 


